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Grad Novi Pazar kupio parcele TK „Ra{ka“ na javnom nadmetanju

Po~etna cena vi{estruko uve}ana
Novi Pazar - U krugu biv{eg Tekstilnog kom-

binata „Ra{ka“ gradi}e se toplana na biomasu.
Tako je predvi|eno planskim dokumentima. Ne-
davno je ste~ajni upravnik oglasio prodaju jav-
nim nadmetanjem fabrike za preradu otpadnih
voda, kotlara i jo{ nekoliko pomo}nih objekata,
koji se nalaze na ~etiri parcele. Po~etna cena bila
je 15.2 miliona dinara. Iz lokalne samouprave su
odmah najavili da su zainteresovani za kupovinu
te lokacije na kojoj }e se graditi toplana na bio-
masu. Na licitaciji su u~estvovali grad Novi Pazar
i jedan privatni preduzetnik. Interesantno je, da
je nadmetanjem po~etna cena uve}ana ne{to vi-
{e od pet puta. Od 15, 2 miliona stiglo se do 84
miliona dinara.

Izgradnje toplane na biomasu trebalo bi da
po~ne slede}e godine i planirano je da bude zavr-
{ena i stavljena u pogon do po~etka naredne grej-
ne sezone. Osim toplane bi}e izgra|en i toplovod.
Ovo je projekat koji finansira nema~ka KwF ban-
ka sa 3,6 miliona evra. Glavna gradska toplana na-
lazi se u samom centru grada. Zagreva prostor
povr{ine 100 hiljada kvadratnih metara, odnosno
1.200 stanova i vi{e od 300 poslovnih objekata.
Ova toplana nije samo veliki zaga|iva~, ve} je
odavno postala mala za ovoliki grad. S. N. Fo
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U hotelu „Panorama“ spremno do~ekuju zimsku sezonu 

Novogodi{nji aran`mani rasprodati 
Strana VI

Novi Pazar dobija
toplanu na biomasu 

Novi predsednik BNV Esad D`ud`o o planovima za ~etvorogodi{nji mandat

Zukorli} da se izvini za 
uvrede, pa onda funkcije

Novi Pazar - Bo{nja~ki narod u San-
d`aku danas, jo{ uvijek, nema rije{en
ustavno-pravni status naroda, koji mu
pripada kao jednom starosjedila~kom,
autohtonom evropskom narodu i ka-
kav je polo`aj imao u biv{oj zajedni~-
koj zemlji. Tako|er, nije rije{en status
Sand`aka po osnovu nepobitnih ~inje-
nica da ova tradicionalna historijska
pokrajina uvijek imala administrativ-
no - upravnu samoupravu kroz stolje-
}a. Potom, niz nerije{enih pitanja kao

{to je procesuiranje zlo~ina i ka`njava-
nje krivaca za organizirani dr`avni te-
ror iz vremena Milo{evi}evog re`ima i
druga pitanja - ocenjuje za Sand`ak
Danas novoizabrani predsednik Bo-
{nja~kog nacionalnog vije}a (BNV)
Esad D`ud`o. 

Novi predsednik BNV je najavio da
}e predstavnicima liste „Matice bo-
{nja~ke“ ponuditi potpredsedni~ko
mesto i ~lanstvo u Izvr{nom i nadle-
`nim odborima, ali obja{njava da za to

postoje preduslovi. „Da se prije toga,
nosilac liste javno izvini bo{nja~kom
narodu u Sand`aku i li~no gospodinu
Sulejmanu Ugljaninu za sve uvrede i
la`i iznijete tokom predizborne kam-
panje, kao i poku{aj izazivanja nereda
i incidenata tokom same kostitutivne
sjednice. O~ekujem to kao polaganje
jo{ jednog testa zrelosti i put kao otva-
ranje uunutarbo{nja~kog dijaloga“,
poru~uje D`ud`o. S. N.
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Novi Pazar - Bo{nja~ki narod u San-
d`aku danas, jo{ uvijek, nema rije{en
ustavno- pravni status naroda, koji mu
pripada kao jednom starosjedila~kom,
autohtonom evropskom narodu i ka-
kav je polo`aj imao u biv{oj zajedni~-
koj zemlji. Tako|er, nije rije{en status
Sand`aka po osnovu nepobitnih ~inje-
nica da ova tradicionalna historijska
pokrajina uvijek imala administrativ-
no - upravnu samoupravu kroz stolje-
}a. Potom, niz nerije{enih pitanja kao
{to je procesuiranje zlo~ina i ka`njava-
nje krivaca za organizirani dr`avni te-
ror iz vremena Milo{evi}evog re`ima i
druga pitanja - ocenjuje za Sand`ak
Danas novoizabrani predsednik Bo-
{nja~kog nacionalnog vije}a (BNV)
Esad D`ud`o.

[ta je novom sazivu BNV ostalo, iz
prethodnog perioda, da re{ava unu-
tar bo{nja~kog korpusa?

- Predstoji nam borba za uskla|iva-
nje nacionalne strukture zaposlenih u
javnim slu`bama: policiji, sudstvu, tu-
`ila{tvu i drugim dr`avnim organima

i ustanovama na lokalnom i republi~-
kom nivou, ~ime se kr{e Ustavom i za-
konima zagarantovana prava. Dalji rad
na unaprije|enju kolektivnih nacio-
nalnih prava, gdje nailazimo na poja-
~ane opstrukcije organa dr`avne upra-
ve i poku{aj uplitanja i arbitriranja oko
pitanja kulturne autonomije, ~ime se
kr{e ne samo doma}i zakoni, ve} i me-
|unarodno preuzete konvencije i po-
velje koje su sastavni dio domicilnog
pravnog sistema.

Koji su va{i prvi potezu na mestu
predsednika BNV?

- Prvi koraci su na pozivu i okuplja-
nju svih potencijala i resursa unutar  bo-
{nja~ke nacionalne zajednice u Srbiji na
realizaciji projekata, strategija i akcionih
planova koji se ti~u o~uvanja i za{tite
nacionalnog, etni~kog i kulturnog iden-
titeta Bo{njaka u Sand`aku i Srbiji.

[ta zna~i va{e programsko opre-
deljenje, koje ste nazvali „4+1“?

- Program, koji sam najavio i na-
zvao „4+1“, ti~e se svih aktivnosti na
daljem sprovo|enju i implementaciji
javne i slu`bene upotrebe bosanskoga
jezika i pisma, daljeg unaprije|enja
kvaliteta nastave na bosanskom jeziku, informisanja i za{tite bo{nja~kog ma-

terijalnog i nematerijalnog kulturnog
naslje|a, kao i afirmacija savremenog
bo{nja~kog stvarala{tva. Peti element
jeste pokretanje inicijativa i preduzi-
manje mjera po svim pitanjima koja su
neposredno vezana za status, identitet
i prava Bo{njaka.

U radu BNV ne prihvatate pozici-
ju i opoziciju. Na koji na~in }ete da
„bri{ete“ te razlike? 

- Insistirat }u na stavu da ne mo`e
biti neko opozicija procesu ostvariva-
nja prava i sloboda bo{nja~kog naroda,
a sjediti u BNV na osnovu povjerenja
dobijenog od, makar malog, dijela bi-

ra~a tog naroda dobijenog na nepo-
srednim izborima.

Najavili ste da }ete predstavnicima
liste „Matice bo{nja~ke“ ponuditi
potpredsedni~ko mesto i ~lanstvo u
Izvr{nom i nadle`nim odborima. [ta
ako oni to ne prihvate?

- Naravno, to va`i u daljoj procedu-
ri konstituisanja svih organa i radnih
tijela novog saziva BNV, pod jednim
uvjetom da se, prije toga, nosilac liste
javno izvini bo{nja~kom narodu u
Sand`aku i li~no gospodinu Sulejma-
nu Ugljaninu za sve uvrede i la`i izni-
jete tokom predizborne kampanje, kao
i poku{aj izazivanja nereda i incidena-

ta tokom same kostitutivne sjednice.
O~ekujem to kao polaganje jo{ jednog
testa zrelosti i put kao otvaranju unu-
tarbo{nja~kog dijaloga.

Malo je ~udno, da je va{a lista „Sa-
moopredeljenje“ me|u 10 principa
liste „Vakat je“, prihvatila i dva koja
se odnose na stvaranje jedinstvene
Islamske zajednice, iako verska pita-
nja nisu me|u ~etiri oblasti koja se
nalaze u nadle`nosti BNV? 

- BNV }e biti podr{ka svakoj inici-
jativi koja vodi ujedinjavanju zajedni-
ce vjernika u na{oj zemlji, bez uplita-
nja u administrativne i druge procedu-
re koje vode ka postizanju tog cilja.

Zukorli} da se izvini za uvrede, pa onda funkcije
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Memorijalni centar „Had`et“
Prioriteti u ~etvorogodi{njem mandatu? 
- Osim, do sada nabrojanog, cilj nam je realizacija idejnog projekta izgradnje Memorijal-

nog centra „Had`et“, posve}enog svim nevinim bo{nja~kim `rtvama od 1912. godine do
1999. godine, kao i stavljanje u funkciju Zavoda za kulturu sand`a~kih Bo{njaka u Srbiji, ko-
ji }e se baviti za{titom i unaprije|enju svih segmenata bo{nja~ke kulture. Zatim, otvaranje
studijskog programa za bosanski jezik i knji`evnost na Dr`avnom univerzitetu u Novom Pa-
zaru, o ~emu postoji ura|en elaborat, kao i otvaranje studijskih programa za nastavnike hi-
storije i muzi~ke i likovne kulture. U narednom periodu predstoji nam dalja borba na institu-
cionalnom povezivanju Bo{njaka kroz ve} uspostavljen Ured za koordinaciju bo{nja~kih vije-
}a Hrvatske, Bosne i Hercegovine, Srbije, Crne Gore, kao i podr{ka uspostavljanju vije}a na-
{ih sunarodnika u Makedoniji, Kosovu, Sloveniji i Albaniji.

Sla|ana Novosel

Barska pruga u vrlo lo{em stanju, posebno na delu od U`ica do Priboja 

Kod Gli{ine vode „brzina“ 20-30 kilometara
Priboj - Problemi na pruzi Beograd

- Bar ne prestaju. Tek {to je pre dese-
tak dana normalizovan saobra}aj, ko-
ji je zbog zama{}ivanja {ina bio u pre-
kidu tri dana , u subotu se, u blizini
U`ica, desio incident zbog koga se za-
malo nisu sudarili putni~ki i teretni
voz. Pored incidenata i u~estalih ka-
{njenja, ̀ elezni~ki transport ote`ava i
jako lo{e stanje pruge na deonici od
U`ica do Priboja.

Komisija formirana od „Infrastruk-
ture ̀ eleznice Srbije“, jo{ uvek ispituje
sve detalje slu~aja zama{}ivanja {ina
zbog koga je od 21. do 24. novembra
bio u prekidu ̀ elezni~ki saobra}aj, a po
zavr{etku rada bi}e izdato njihovo zva-
ni~no saop{tenje. Nenad Stanisavlje-
vi}, PR „Infrastrukture `eleznice Srbi-
je“, o dosada{njim nalazima te Komi-
sije i razlozima prekida saobra}aja, za
na{ list, daje slede}e obja{njenje: „In-
frastruktura `eleznice Srbije“ 21. no-
vembra 2018. godine u jutarnjim sati-
ma prekinula je ̀ elezni~ki saobra}aj na
deonici barske pruge izme|u U`ica i
Vrbnice, odnosno dr`avne granice sa
Crnom Gorom, kako bi se spre~ilo
ugro`avanje bezbednosti saobra}aja,
jer su {ine bile zama{}ene i prekrivene
`elatinastom masom koja je izrazito
klizava. Stru~ne slu`be „Infrastruktu-
re `eleznice Srbije“ analizom uzoraka

koji su mogli da prouzrokuju ovakvo
zama{}ivanje {ina, utvrdile su da je do
problema do{lo nakon prolaska teret-
nog voza koji je prevozio industrijsku
so za puteve, a iz otvorenih teretnih va-
gona je curila te~na smesa koja se za-

dr`avala na {inama i prouzrokovala
ne`eljene efekte. Problem zama{}enih
{ina pojavio se samo na delovima pru-
ge kojima je ovaj voz saobra}ao“.

Posle uspostave saobra}aja na
ovom delu pruge je iz predostro`nosti

bilo uvedeno ograni~enje brzine vozo-
va na 60 km na sat, a to je najverovat-
nije i spre~ilo tragediju koja je u subo-
tu mogla da se desi kada je teretni voz
koji je saobra}ao na relaciji Po`ega -
Bijelo Polje pro{ao kroz zatvoren sig-
nal , stajali{ta Uzi}i, iako je tu morao
da sa~eka ukr{tanje sa putni~kim na
trasi U`ice - Kraljevo. Sudar vozova iz-
begnut je zahvaljuju}i brzoj reakciji,
dispe~era na telekomandi u Po`egi,

koji je pozvao Centar za daljinsko
upravljanje u Beogradu gde su isklju-
~ili struju na ovom delu pruge kako ne
bi do{lo do sudara vozova. 

Komfor putnika na ovoj pruzi, koji
putuju na relaciji Beograd-U`ice, po-
bolj{an je uvo|enjem novijih kompo-
zicija i sanacijom pruge. To ne va`i za
dalje putovanje, prema Priboju i Crnoj
Gori . „Pored toga {to na ovoj etapi do-
trajala pruga pruga nije sanirana , {to
su mostovi u lo{em stanju , pa na vi{e
deonica , kao {to je ona na ulazu u Pri-

boj, kod Gli{ine vode, vozovi idu 20-30
km na sat, od U`ica prema Prijepolju
{alju i stare kompozicije, a ~esto je to
samo jedan vagon u kome nema sve-
tla“, ka`e Milija Jovi~i} student iz Pri-
boja i dodaje da zbog toga sve re|e pu-
tuje vozom, iako je vozna karta duplo
jeftinija od autobuske.

Konkurentnost cena `elezni~kog
putni~kog saobra}aja u odnosu na au-
tobuski, putnici ~esto navode i kao

osnovni razlog {to lobiji privatnih au-
toprevoznika uti~u na to da pruga
ostane u ovakvom stanju i da se od
Priboja do U`ica putuje i po dva i po
sata. „Kada bi se pruga dovela na stan-
dard iz 1976. godine, kada je prose~na
brzina bila oko 100km/h , za Beograd
se iz Priboja stizalo za manje od ~etiri
sata, autoprevoznici iz Zapadne Srbi-
je bi mogli da se zatvore zauvek. U to-
me je problem“, ka`e Stefan Nikoli}, iz
Priboja“ , ina~e in`enjer za menad`-
ment u saobra}aju. S. Bjeli}

Novi predsednik BNV Esad D`ud`o o unutarbo{nja~kim odnosima i planovima za ~etvorogodi{nji mandat

"Kada bi pruga bila dovedena na standard iz 1976.
godine, kada je prose~na brzina bila oko 100km/h,
autoprevoznici iz Zapadne Srbije bi mogli da se
zatvore zauvek", smatra in`enjer Stefan Nikoli}

Pruga Beograd - Bar

U BNV ne treba da postoji 
pozicija i opozicija: Esad D`ud`o 
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Novi Pazar - Kockarnice u
Novom Pazaru se nezakonito
oporezuju. Tako je odlu~io
Ustavni sud Srbije (USS).
Gradska skup{tine je pre {est
godina, donela odluku o ko-
munalnim lokalnim taksama,
po kojoj su kockarnice mora-
le da pla}aju maksimalne iz-
nose za svaki aparat sa nov~a-
nim dobitkom. Cilj je bio da
se ote`a poslovanje i smanji

broj takvih objekata u gradu.
USS je proglasio nezakonitim
deo odluke koji se odnosi na
kockarnice. Preispitivanje tog
dela odluke pokrenuli su pri-
re|iva~i igara na sre}u. U od-
luci se navodi da „Zakon o
igrama na sre}u pravi jasnu
razliku izme|u igara na sre}u
i zabavnih igara“, pa se „tak-
seni osnov za pla}anje lokalne
komunalne takse za dr`anje

sredstava za igru ne mo`e do-
nositi na sredstva koja su u
funkciji prire|ivanja bilo ko-
je vrste igara na sre}u, ve} sa-
mo za ona sredstva koja slu`e
za zabavne igre.“

U Novom Pazaru te{ko
mogu da se prebroje kockar-
nice. U Gradskoj upravi pri-
hoda tvrde da ih ima {ezdese-
tak legalnih, ali se broj nele-
galnih, koje su obi~no negde
na periferiji grada, te{ko utvr-
|uje. Kad ih inspektori otkri-
ju, to mesto se zatvara i trag se
zame}e do mesta, gde se misli
da inspektori ne}e sti}i. Osim
toga, zabele`ena zaplena znat-
nog broja aparata i ostale
opreme, vrednih vi{e stotina
hiljada evra. S. Novosel
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS
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Rulet
Ruleti, karte, kockice i ostali elemen-

ti namenjeni sre}i u krizi su zakoniti. I
ima da pla}aju lokalne komunalne takse
kao svi ostali. Tako je presu|eno na ni-
vou. Eto, sada novog problema. Jedni vi-
~u „mi~ite to“, a drugi „krivi su oni gore
{to daju dozvole“. Ako, ako, treba da se
napabir~i koji narodni glas vi{e. Narod
je ~udo. Kad te ne}e, ne}e dibidus, uz
obe}ane kule po glavi stanovnika. Voli
narod kad mu se upakuje demokratski
paket. Nema veze, {to nezadovoljni, de-
mokrati ne veruje. Neka, ima na to pra-
vo. Oho, mi samo jo{ zeru pa klini~ki

centar. Brojimo operacije, uvek mnogo
te{ke, i izva|ene tumore. Nisu do{li jo{
svi beogradski profesori, jer nisu selek-
tovani i pripremljeni da, u postoperativ-
nom govoru, pardon, u izjavi za samo
jednu televiziju, ka`u koju promocijsko
zgodnu za onog ko ih je doveo. U tom
brojanju i okretanju, nema vremena za
ogla{avanje povodom onog medicinski
tehni~ar istukao pacijenta na psihijatri-
ji. Ru`no, bre, da se o tome pri~a, kad
dobro od ruke ide brojanje operacija i
davanje izjava. Zna se kome je „puklo“
srce za grad (branitelju sopstvenog lika i
dela), a novinari su veliki, veliki mrzite-
lji svog rodnog grada. Dobro bi bilo kad
bi se ljubav merila ko {ta ima? S. N. 

Novi Pazar - Dr`avni univer-
zitet u Novom Pazaru (DUNP) i
Univerzitet „Mehmed  Akif
Ersoy“ iz Turske, ubudu}e }e
zajedni~ki raditi na projektima
za unapre|enje poljoprivrede,
prehrambene tehnologije i pro-
izvodnju zdrave hrane. Garant
za to je sporazum koji su potpi-
sali rektori te dve visoko{kolske
ustanove Miladin Kosti} i
Adem Kokmaz.

Projekti koji }e biti realizo-
vani obuhvati}e razmenu na-
stavnika, studenata, istra`iva~a
i administrativnog osoblja, pri-
menu stru~nih i laboratorijskih
kapaciteta koje imaju Novi Pa-
zar i Sjenica. Zajedni~ke aktiv-
nosti zna~ajne su zbog izuzet-
nih poljoprivrednih potencijala

Pe{terske visoravni i perspekti-
ve koju, u ovom kraju, imaju
razvoj sto~arstva i proizvodnja
hrane. Potpisnici ovog doku-
menta ra~unaju na stru~na zna-
nja koja konkretno treba razvi-
jaju poljoprivredu ovde.

Osim rektora ova dva uni-
verziteta svoje potpise na spo-
razum stavili su i novopazarski
gradona~elnik Nihat  Bi{evac i
predsednik op{tine Sjenica
Hazbo Mujovi}. Bi{evac je oce-
nio da }e ovakvi projekti do-
prineti razvoju poljoprivrede
na podru~ju koje je „bogom
dato“ za proizvodnju zdrave
hrane. Predsednik sjeni~ke op-
{tine rekao je da }e ta op{tina
sve svoje resurse podrediti re-
alizaciji ovih projekat, jer „po-

ljoprivreda ima prioritet u raz-
voju ovog kraja, u kojem tradi-
cionalni na~in proizvodnje tre-
ba zameniti savremenim, kako
bi se razvio izvoz poljoprivred-
nih proizvoda“.

Posle potpisivanja sporazu-
ma odr`an je okrugli sto o po-
tencijalima saradnje u pre-
hrambenom sektoru, poljopri-
vredi i sto~arstvu. Projekte koji
vode osna`ivanju sela, razvoju
poljoprivrede i pobolj{anju `i-
votnog standarda, podr`a}e
Turska agencija za razvoj (TI-
KA). Ina~e, ova dva univerzite-
ta, pre ~etiri godine, potpisali su
op{ti sporazum o saradnji, ~iju
konkretizaciju predstavlja pot-
pisivanje ovog dokumenta.

S. Novosel

Novi Pazar -  Slede}e godine bi}e rekonstruisa-
na zgrada novopazarske Gimnazije. [kola }e do-
biti novu izolaciju na ravnom krovu i atrijumu,
bi}e ura|ene toplovodne i elektro-energetske te-
lekomunikacijske, signalne i hidrotehni~ke insta-
lacije. Na zgradi }e biti postavljena nova stolari-
ja, rekonstruisane u~ionice, stolarske radionice i
mokri ~vorovi. Sve ovo treba da bude zavr{eno za
pet meseci. Procenjeno je da }e rekonstrukcija
ko{tati 69 miliona dinara, a sredstva su obezbe-
|ena preko Kancelarije za upravljanje javnim

ulaganjima. Lokalna samouprava raspisala je
tender za najpovoljnijeg izvo|a~a radova, koji je
otvoren do kraja godine. Odluka o tome bi}e do-
neta do kraja januara  slede}e godine. Novi Pazar
ima Gimnaziju 104 godine i ubraja se me|u naj-
starije u Srbiji. Zgrada, u kojoj sada radi, sagra-
|ena je po~etkom sedamdesetih godina pro{log
veka. To je prvo bila U~iteljska {kola, a njenim
ukidanjem novi prostor je dobila Gimnazija. Do
ove rekonstrukcije, na zgradi nije bilo zna~ajnih
radova, osim obaveznog „{minkanja“. S. N. 

Novi Pazar - U drugoj polovi-
ni slede}e godine, Novi Pazar bi
trebalo da dobije  prodajni obje-
kat nema~ke kompanije „Lidl“.
Kompanija je dobila lokacijske
uslove, koji prethode izdavanju
gra|evinske dozvole. Prodajni
objekat }e se graditi u nepo-
srednoj blizini Kvanta{ke pija-

ce i ima}e povr{inu oko 2.400
kvadratnih metara.

U Odeljenju za urbanizam i
izgradnju, ka`u da nema~ka
kompanije jo{ nije podnela zah-
tev za izdavanje gra|evinske
dozvole, ali su njeni predstavni-
ci, prilikom ranijih dolazaka u
Novi Pazar, najavili otvaranje

prodajnog objekta slede}e godi-
ne. Gradska uprava se od same
najave o mogu}em dolasku „Li-
dla“ u Srbiju, pripremala za
otvaranje tog prodajnog objek-
ta. Prvobitno se razmi{ljalo da
se nema~koj kompaniji ponudi
prostor biv{eg Gra|evinskog
preduze}a „Razvitak“. S. N. 

Novi Pazar - U novopazar-
skoj Ekonomsko-trgovinskoj
{koli. u toku je nedelja online
nastave, pa 900 u~enika na-
stavu prati iz svojih ku}a.
Ovaj projekat, Ekonomsko-

trgovinska {kola realizuje tre-
}i put i sastavni je deo savre-
menog modaliteta obrazova-
nja. Cilj je unapre|enje nasta-
ve, motivisanje u~enika da
sti~u znanja, da iz svojih ku}a

prate nastavu i odgovaraju na
zadatke. Iskustva iz prethod-
ne godine su pozitivna i u
ovoj {koli ka`u da }e projekat
biti usavr{avan i realizovan
narednih godina. S. N. 

Prozivke opozicije 
Kockarnica ima i u blizini {kola i verskih objekata. Opozicija je krivicu sva-

lila na gradsku upravu, odakle je stigao odgovor da oni mogu da „demotivi-
{u vlasnike“ samo visokim komunalnim taksama, ali i da „dozvole za rad kla-
dionicama i kockarnicama daje republi~ka Uprava za igre na sre}u koja je u
ingerencijama Ministarstva finansija“.

Ustavni sud Srbije odlu~io

Nezakonito 
oporezivanje 
kockarnica

I na Gimnaziju 
do{ao red

Ekonomci u~e na daljinu

Sti`e „Lidl“ i u Novi Pazar

Saradnja Dr`avnog univerziteta sa univerzitetom iz Turske

Prioritet razvoju
poljoprivrede

Ozvani~ena saradnja: Predstavnici
dva univerziteta i lokalnih vlasti
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Odluka u korist kockarnica: Ustavni sud Srbije
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Nova Varo{ - Glumica Marija Masal
gostovala je pre nekoliko dana u grad-
skoj Biblioteci Nove Varo{i briljiraju}i
kao junakinja monodrame „Ulica crve-
nih venjera“. Predstava  je ra|ena prema
tekstu Ljiljane Bralovi}, a u re`iji Jovana
Ljubenovi}a.

- „Ulica crvenih venjera“ je pri~a o ̀ e-
ni sa sela i njenom nesnala`enju u svetu
punom licemerja i dvostrukih ar{ina. To
je pri~a o odnosu izme|u mu`a i `ene, o

odnosu snaje i svekrve, pri~a u kojoj se
svaka `ena mo`e prona}i na isti ili razli-
~it na~in. @anrovski, monodrama je ko-
medija i do sada, gde god sam je igrala,
bila je odli~no prihva}ena. Radujem se
{to je tako bilo i sa publikom u Novoj Va-
ro{i, koja je blagonaklona i pozori{no ne-
govana. Nadam se da ovo nije jedini su-
sret sa ovim gledali{tem - isti~e Marija
Masal, profesionalna glumica, sa statu-
som slobodne umetnice. 

Ogromnim gluma~kim talentom i is-
kustvom, uz odli~an tekst i jednostavnu
scenografiju i kostimografiju, Marija
Masal je uspela da osvoji sve simpatije
brojne doma}e publike, koja ju je nagra-
dila ogromnim aplauzima, vra}aju}i je
na scenu tri puta. Zabavila ju je, ali i du-
boko zamislila ova na „prvu loptu“ sme-
hotresna i banalna pri~a iz svakodnevice

jedne `ene sa sela, a su{tinski je prava
mera i slika njenog veoma kompleksnog
polo`aja u dru{tvu. 

Za svoje plodonosno dramsko stvara-
la{tvo, Masal je, ina~e, osvojila brojna la-
skava priznanja. Dobitnica je i presti`nih
nagrada  „Joakim Vuji}“, dva puta pro-
gla{ena je za najuspe{niju glumicu na fe-
stivalu  „Zoranov brk“, a laureat je popu-
larnog „Teatra festa“. Masal se ostvarila i
na polju filmske umetnosti. Igrala je u fil-

movima „Sedam i po“, „Crna zora“,
„Marko Kraljevi} - fantasti~na avantu-
ra“, „Saga o tri nevina mu{karca“ i u
„Sporazumu“, ina~e,  prvom srpskom
filmu snimanom na Kosovu posle 1999.
godine. Umetnica je ro|ena u ju`noj srp-
skoj pokrajini, prve korake u glumi na-
pravila u teatru u Kosovskoj Mitrovici, a
potom igrala na pozori{nim scenama {i-
rom Srbije. 

R. Popovi}

Nova Varo{ - Knjiga autora Milosava
Obu}ine „Re~nik narodne kulture Starog
Vlaha“ nedavno je predstavljena ~itaoci-
ma u novovaro{koj biblioteci „Jovan To-
mi}“ koja je izdava~ ove dragocene rizni-
ce narodnog umlja i ̀ ivljenja. 

U ovoj, jo{ jednoj zavi~ajnoj publika-
ciji, autor je znala~ki, jezgrovito i upe~a-
tljivo, obradio dvadesetak tematskih ce-
lina. Kao prava narodna zrnca, u knjizi
su satkane re~i vezane za obradu kono-
plje, upotrebne i odevne predmete, obu-
}u, poku}stvo, pripremanje tradicional-
ne hrane na ovim prostorima, narodnih
obi~aja i  obreda, predskazivanja odre|e-
nih prirodnih pojava, verovanja, bajanja,
narodne medicine, kao i zabave, dru{tve-
nih igara, moralnih pouka i poruka... 

- Re~nik narodne kulture Starog Vla-
ha je va`no delo jer predstavlja dragoce-
nu ostav{tina za budu}nost. Posebno je
zna~ajan u o~uvanju na{eg prelepog srp-
skog jezika, koji su preplavile tu|ice od-
nosno strane re~i i izrazi. Tome doprino-
se elektronika, internet i digitalizacija.
Bolno je saznanje da se taj proces ru{ila~-

ki nastavlja i ubrzava - nagla{ava recen-
zent knjige Radovan M. Marinkovi}, ina-
~e, ~lan Odbora za prou~avanje sela Srp-
ske akademije nauka i umetnosti. On ka-
`e i da delu zavi~ajnog pisca i hroni~ara

nedostaju op{te poznate i jo{ nezabora-
vljene re~i, kao i nau~ni pristup odnosno
obrada podataka. „Prve je namerno izbe-
gao, a nau~ni aparat mu nije potreban,
jer je to u njegovom slu~aju sam staro-
vla{ki narod, autorov zavi~aj u kome je
proveo najve}i deo svog `ivota. Sa sva-
kom odrednicom u knjizi se svakodnev-
no susretao, mnoge predmete sam uko-
ristio, duhovne obrede sprovodio i sa nji-
ma ̀ iveo“, dodaje Marinkovi}. 

Prema re~ima direktorke mati~ne Bi-
blioteke Milane Jeli}, „Re~nik narodne
kulture Starog Vlaha“ je jedan u nizu bi-
sera kojima se ~uva narodna tradicija
ovog kraja, u kojem je istorijska i kultur-
na ba{tina jo{ uvek neistra`ena i nedo-
voljno poznata i popularisana, ~ak i u lo-
kalnoj javnosti. Knjiga je svetlost dana u
izdanju GB „Jovan Tomi}“ ugledala za-
hvaljuju}i sredstvima Ministarstva kul-
ture i Op{tine Nova Varo{, koji su ovaj

izdava~ki poduhvat podr`ali sa oko
350.000 dinara. Re~nik je objavljen i po-
vodom veka od zavr{etka Prvog svetskog
rata. 

Ina~e, promociji na kojoj su delove iz
knjige govorile mla|a i starija grupa no-
vovaro{kih glumaca i recitatora, autor
Milosav Obu}ina nije prisustvovao,
zbog, kako su istakli iz uprave Bibliote-
ke,  opravdanih razloga. Pomenuto je, iz-
me|u ostalog, da je autor -profesor u
penziji, dosada objavio po tri zavi~ajne
monografije („[titkovo“, „Popovi}i“ i
„Bratstvo Obu}ina“) i zbirke pesama
(„Zvuci sa Kalipolja“, „Sabor na Javoru“i
„Bdenja“), kao i dve knjige pripovedaka
i jednu pri~a. Mo`e se pohvaliti i sa
ukupno osam romana, ali i sa brojnim
drugim knji`evnim, nau~nim i istra`i-
va~kim radovima objavljenim u ugled-
nim ~asopisima i publikacijama. 

R. Popovi} 

Tutin - U tutinskom Domu kulture
intenzivno se odr`avaju probe amater-
skog pozori{ta koje u saradnji sa O[
„Vuk Karad`i}“ sprema pozori{nu
predstavu „Pepeljuga“. Premijera se
o~ekuje za Novu godinu, a zanimljivo je
{to su, pored u~enika ove {kole, u pri-
premu predstave uklju~ena i djeca mi-
granti. Tutin je poznat po tome {to je, za
razliku od mnogih sredina u Srbiji i ino-
stranstvu, migrante do~ekao ljudski. U
op{tini godinama postoji Centar za pri-
hvat migranata u kojem su smje{tene i

Razvoj turizm
Plav - Op{tina Plav namjerava 

razvoj turizma. Samira Canovi}, dire
i razvoju zimskog turizma treba pokl
la`e velikim skija{kim potencijalima
mamo nijedan metar `i~are i ski-lift
gu}nosti da sama realizuje neki tak
sorna ministarstva time morali da bo
novi}. „U situaciji u kojoj se sada na
u mogu}nosti da uradimo su akcije n
ga odnosi na Bogi}evicu sa okolnim
destinacije za snoubord i turno ski
zimskih planinarskih pohoda. Sve o
saradnji sa skija{kim i planinarskimU
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Glumica Marija Masal sa monodramom 
„Ulica crvenih venjera“ gostovala u 

novovaro{koj biblioteci „Jovan Tomi}“ 

Pri~a o ̀ eni u
svetu licemerja

Predstavu prema 
tekstu Ljiljane 
Bralovi} re`irao 
Jovan Ljubenovi}

Knjiga u izdanju Biblioteke "Jovan Tomi}" 
dragocena ostav{tvina za budu}nost, 
smatra recenzent Radovan Marinkovi}

Odu{evila gledali{te: Marija Masal
na sceni novovaro{ke biblioteke

U gradskoj Biblioteci predstavljen „Re~nik narodne kulture Starog Vlaha“  Milosava Obu}ine

Zrnca narodnog ̀ ivota i mudrosti 

Mla|ani ~uvari tradicije: Detalj iz programa

Novovaro{ki glumci i recitatori: Promocija knjige

Pljevaljska biblioteka o
od ro|enja knji`ev

„Sabran
Stevana Sa

Pljevlja - Gradska biblioteka u Pljevlji-
ma „Stevan Samard`i}“ nedavno je obja-
vila i promovisala sabrana djela autora
~ije ime nosi, a direktorica Biblioteke \i-
na Baj~eta je izjavila da je njihova namje-
ra da izdavanjem ove monografije, 140
godina nakon ro|enja autora, saberu sve
njegove radove i podsjete pljevaljsku pu-
bliku o zna~aju njegovog rada

Promocija knjige „Sabrana djela Steva-
na Samard`i}a“, u izdanju Gradske bibli-
oteke odr`ana je nedavno u sali SO Plje-
vlja. Knji`evnik i prosvjetni radnik Stevan
Samar`i} ro|en je 1877. godine u Pljevlji-
ma, a preminuo 1910. u Novoj Varo{i

gdje je radio kao u~itelj. Ovaj daroviti pri-
povijeda~, publicista, prosvetni i kulturni
radnik jedan je od osniva~a Gimnazije u
Pljevljima. Zajedno sa Tanasijem i Ristom
Pejatovi}em ure|ivao je i izdavao humo-
risti~no-satiri~ni list „Tipar“. U mnogim
listovima i ~asopisima objavljivao je pri-
povijetke, knji`evne osvrte, prevode sa
francuskog jezika kao i priloge iz pedago-
gije i dru{tvenog ̀ ivota. Za ̀ ivota je obja-
vio zbirku pripovijedaka „Iz na{e nahije“.

Govore}i o objavljenoj knjizi, Baj~eta
je primjetila da ona  na najbolji na~in
oslikava pljevaljsku sredinu iz tog perio-
da, njen kulturno istorijski i dru{tveni ̀ i-
vot, kao i socijalni ambijent. „Izdavanjem
ovakve monografije biblioteka kao usta-
nova iskazuje posebnu brigu o o~uvanju

Daroviti pripovijeda~, pub
prosvetni i kulturni radni
od osniva~a Gimnazije u P

„Pepelj
Novu g
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cijele porodice. Djeca migranti, pored
jezi~ke barijere, idu u lokalne {kole i od-
li~no su se uklopili. Profesorica bosan-
skog jezika u O[ „Vuk Karad`i}“ Sejla
Hamzagi} prime}uje da |aci migranti
pokazuju veliki talenat i ̀ elju da se inte-
gri{u. Reditelj predstave „Pepeljuga“ Sa-
mir [emsovi} je za tutinsku TV izjavio
da je zadovoljan dosada{njim radom i
zalaganjem glumaca. „Nadamo se da }e
predstava biti uspje{na i da }e se igrati
ne samo za Novu godinu ve} i poslije“,
kazao je [emsovi}. S. D.   

Pljevlja - Mada je porodi~no nasilje te-
ma o kojoj se ne samo sve ~e{}e pri~a,
ve} i usvajaju zakoni kojim se poo{trava-
ju kazne, u mnogim sredinama broj ovih
prekr{aja ne samo da ne opada ve} i ra-
ste. Takav je slu~aj i u Pljevljima, ~iji je
Centar za socijalni rad registrovao je 47
prijava porodi~nog nasilja zaklju~no sa
avgustom, {to je pove}anje u odnosu na
prethodnu godinu.

Direktorica Centra Branka Danilovi}
kazala je da je 31 `ena bila `rtva nasilja.
U 12 slu~ajeva `rtve nasilja su bili mu-
{karci, a ~etiri prijave odnosile su se na
nasilje nad djecom. „Broj prijava je po-
ve}an u odnosu na pro{lu godinu. U
2017. godini imali smo ukupno 66 pri-
java porodi~nog nasilja“, rekla je Dani-
lovi}, dodaju}i da Centar preduzima sve
neophodne mjere na pru`anju pomo}i,

osna`ivanju i za{titi `rtava i ekonom-
skog ja~anja porodica u kojima se desi-
lo nasilje. Danilovi} smatra da je eko-
nomska situacija jedan od naj~e{}ih
uzroka pojave nasilja.

- Ekonomska situacija povezana sa al-
koholizomom uti~e na pojavu nasilja. U

posljednje vrijeme imamo slu~ajeva po-
rodi~nog nasilja me|u intelektualcima i
dobro situiranim porodicama. Ono se
mnogo ~e{}e prikriva nego ovo u siro-
ma{nijim porodicama, izjavila je Danilo-
vi}, primje}uju}i da ̀ ene i dalje naj~e{}e

trpe nasilje da ne bi naru{ili ugled poro-
dici i djeci. „^esto se de{ava da u nekim
slu~ajevima ̀ ene povuku prijavu pla{e}i
se za djecu i novog nasilja“.

Prema njenim rije~ima, saradnja sa
policijom je sve bolja, ali problem i dalje
predstavljaju blage kazne. Centar za so-

cijalni rad organizovao je 24-satno de-
`urstvo socijalnog radnika koji reaguje
odmah nakon {to se prijavi nasilje. „Za-
jedno sa policijom odmah reagujemo,
uzimamo izjavu, pozivamo stranku da
do|e. Imamo ekonomsko finansijsku i

psihijatrijsku slu`bu, dva psihologa, so-
cijalnog radnika koji poma`u `rtvi na
rje{avanju njenog polo`aja u porodici,
prije svega na rje{avanju njenog materi-
jalnog polo`aja. Imamo dosta dobre za-
konodavne i institucionalne okvire, ali
na pobolj{anju polo`aja ̀ rtava nasilja va-
`no je da se sve institucije udru`e. Ima-
mo multidisciplinarni tim, a ~ine ga, po-
red radnika Centra, policija, tu`ila{tvo,
sudstvo, zdravstvo, rukovodioci firmi u
kojima neka od `rtava nasilja radi. Svi
zajedno nastojimo da zajedni~ki pomog-
nemo `rtvi. Veoma je va`no da prijavi-
mo nasilje jer neprijavljivanje nasilja je
u~estvovanje u njemu“, zaklju~uje direk-
torica Danilovi}. Ona navodi  da su ka-
zne za nasilnike blage i da se obi~no ka-
`njavaju nov~ano, {to za posljedicu ima
ponavljanje nasilja. C. D. 

Beograd - Misija OEBS u Srbiji, tra-
dicionalno je dodelila nagrade Li~nost
godine, a me|u ovogodi{njim laurea-
tima je i direktorka TV Forum iz Pri-
jepolja Mileva Male{i}. [ef Misije
OEBS u Srbiji Andrea Oricio rekao je
da i ove godine Misija tom nagradom
odaje priznanje pojedincima ~iji rad
odra`ava posve}enost ciljevima za ko-
je se OEBS zala`e. 

Nagrada je na sve~anosti u Beogra-
du uru~ena  upravniku Kazneno-po-
pravnog zavoda u Sremskoj Mitrovici
Aleksandru Alimpi}u, direktorki TV
Forum iz Prijepolja Milevi Male{i},
zamenici direktora Zavoda za unapre-
|ivanje obrazovanja i vaspitanja De-
jani Miliji} Subi} i predsedniku Vr-
hovnog kasacionog suda Dragomiru
Milojevi}u. U obrazlo`enju se navodi
da je Male{i} nagra|ena za posve}e-
nost profesionalnom i objektivnom
izve{tavanju gra|ana Prijepolja, osla-
njaju}i se na podr{ku mladih novina-
ra i podsti~u}i u~e{}e mladih `ena.
Ambasador Oricio je rekao da je 2018.
bila godina dostignu}a i za Srbiju i za
Misiju OEBS. Istakao je da je saradnja
sa dr`avnim institucijama, Vladom,
civilnim dru{tvom i medijima dopri-
nela sprovo|enju ambicioznih refor-
mi i sve ve}em preuzimanju odgovor-

nosti doma}ih aktera. „Ovde smo ka-
ko bismo pomogli Srbiji, njenim insti-

tucijama i gra|anima da ostvare cilj -
da `ive u potpuno demokratskom si-

stemu koji se zasniva na vladavini
prava“, kazao je Oricio. N. D. 

a u Plavu
da svoje aktivnosti usredsredi na

ektorka TO Plav ka`e da planinama
oniti posebnu pa`nju. „Plav raspo-
 ali, kako je poznato, jo{ uvijek ne-
ta. Lokalna uprava nije bila u mo-
o veliki projekat, te bi dr`ava i re-
olje da se pozabave“, izjavila je Ca-
lazimo, jedine aktivnosti koje smo
na planu promocije. To se prije sve-

m vrhovima, i njenu promociju kao
janje. Mogu}e je organizovanje i
ve aktivnosti treba organizovati u
klubovima i drugim organizacija-

ma i institucijama koje mogu dati doprinos promociji zimskog turizma.
Druga mogu}nost je organizovanje izleta i skijanja na skijali{tu Palje-
vi na Kofilja~i i promocija staze za hodanje na krpljama, koja se nalazi
na ovoj lokaciji“, poru~ila je direktorka TO Plav.

Subvencionisani 
pelet do Nove godine 

Pljevlja - Isporuka peleta Pljevljacima po subvencioniranim cije-
nama bi}e zavr{ena najvjerovatnije do Nove godine, tvrde u Op{tini
koja ve} ~etvrtu godinu zaredom obezbje|uje subvencionirani eko-
lo{ki ogrev, u cilju smanjenja zaga|enja vazduha u zimskom periodu.
Do kraja novembra isporu~eno je 730 tona peleta za 380 korisnika
Ostalo je da se isporu~i jo{ 320 tona. Firma „Mikromont“ iz Bijelog Po-

lja po~ela je isporuku 5. oktobra, a cijena subvencionisane tone pele-
ta je 103,9 eura. Ovo je prva godina da }e Op{tina Pljevlja isporuku
ekolo{ki prihvatljivijeg ogreva najvjerovatnije obaviti prije Nove go-
dine. Pro{logodi{nja raspodjela peleta trajala je do poslije grejne se-
zone, jer firma „Lov}en trejd“ iz Fo~e nije mogla da isporu~i na vrije-
me ugovorene koli~ine. U cilju rje{avanja ekolo{kih problema u Plje-
vljima, Vlada Crne Gore je 2015. godine za nabavku peleta i briketa
opredijelila 417.500 evra.

Promocija bihorskog }ilima
Petnjica - U prostorijama Generalnog konzulata Crne Gore u Frank-

furtu je, pro{log vikenda, Crnogorsko-njema~ko udru`enje gra|ana
„Monte-Hess“ u saradnji sa Generalnim konzulatom i op{tinom Petnji-
ca promovisalo „Bihorski }ilim“, dio nematerijalne kulturne ba{tine Cr-

ne Gore.  Sala konzulata je bila prepuna, a direktor Uprave za dijasporu
Predrag Mitrovi} je izrazio zadovoljstvo {to prisustvuje skupu i poru~io
da je jedan od primarnih ciljeva tog tijela da vodi ra~una o o~uvanju i
promociji, bogate kulturne ba{tine me|u iseljenicima i dijasporom , {to
je najbolji garant o~uvanja dobrih veza sa mati~nom dr`avom. General-
ni konzul Branislav Karad`i} je rekao da je kulturna diplomatija jedan od
bitnih segmenata i izrazio zadovoljstvo {to sala konzulata u Frankfurtu
nikada nije bila posje}enija. Autor projekta Ismet Iko Lati}, govorio je o
va`nosti }ilima po kojem je op{tina Petnjica ve} brendirana i najavio na-
pore na me|unarodnoj promociji, ~iji je cilj nominacija na UNESCO listu
nematerijalne kulturne ba{tine, kao i izgradnja ku}e bihorskog }ilima ili
regionalnog muzeja. Promociji su prisustvovali  predsjednik Op{tine Pet-
njica Samir Agovi} i predsjednik SO Mehmed Adrovi}, koji su  dodijelili
prigodne zahvalnice organizatorima i istaknutim aktivistima koji su do-
prineli u organizaciji  promocije.

obilje`ava 140 godina 
vnika ~ije ime nosi 

na djela 
amard`i}a“

kako ukupnih radova zavi~ajnog pisca
tako i kulturne ba{tine pljevaljskog kraja
koja na ovaj na~in budu}im generacija-
ma postaje dragocjen izvor informacija“,
rekla je Baj~eta.

Istori~ar Salih Selimovi} kazao je da je
svoje {kolovanje Samard`i} zapo~eo u
rodnom gradu u vrijeme visokog stepe-
na nepismenosti i kulturnog zaostajanja.
„U takvim uslovima je po~eo svoje {ko-
lovanje koje je nastavio u Beogradu i
Aleksincu gdje je zavr{io u~iteljsku {ko-
lu. U Pljevlja dolazi 1901. i sa entuzija-
zmom se anga`uje na otvaranju Srpske
gimnazije. Tada je u prvi razred upisano

70 u~enika od kojih 16 djevoj~ica, {to je
za ono vrijeme bilo interesantno. Veliku
akciju organizovao je u upisivanju u~eni-
ka obja{njavaju}i va`nost {kolovanja i {i-
renja znanja za obrazovni i ekonomski
napredak“, rekao je Selimovi}.

Istori~ar Mili} Petrovi} je primjetio da
se „~itaju}i Samard`i}eve tekstove name-
}e misao o tome koliko su dana{nji inte-
lektualci i oni koji upravljaju narodnom
sudbinom spremni da rade i ̀ rtvuju se za
svoj narod i njegov boljitak“. Prire|iva~
knjige Dobrilo Aranitovi} smatra da je
Samard`i} bio i ostao temeljna vrijednost
zavi~ajne knji`evnosti, prosvete i kulture
i da je osnovni cilj knjige da „na jednom
mjestu bude sve ono {to je ostalo od vi{e-
struko darovitog stvaraoca“. C. D. 

blicista, 
k bio je jedan 

Pljevljima

uga“ za
godinu

Centar za socijalni rad u Pljevljima

Sve vi{e prijava porodi~nog nasilja

Od 47 prijava porodi~nog nasilja, `ene su bile `rtve 
u 31, mu{karci u 12 slu~ajeva, a ~etiri prijave 
odnosile su se na nasilje nad djecom.

OEBS dodelio nagrade Li~nost godine

Me|u laureatima 
Mileva Male{i}

Posve}enost ciljevima za koje se
OEBS zala`e: Sa dodele nagrade 
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Nova Varo{ - Turisti~ka po-
nuda novovaro{kog kraja pro-
movisana je nedavno na jo{ jed-
noj zna~ajnoj sajamskoj mani-
festaciji. Re~ je o Me|unarod-
nom sajmu turizma i seoskog
turizma u Kragujevcu. Turisti~-
ka organizacija „Zlatar“ je tom
prilikom osvojila nagradu za
najbolji promotivni materijal. 

Grad Kragujevac je Sajam
organizovao desetu godinu za
redom, a pod svodom tamo{nje
sportske hale okupilo se vi{e od
sto izlaga~a iz zemlje i inostran-
stva. Prirodne lepote zlatarskog
kraja, njegove potencijale, sme-
{tajne kapacitete, kulturno-isto-
rijske znamenitosti i gastro-
nomske specijalitete uspe{no su
promovisali predstavnici ovda-

{nje Turisti~ke organizacije, a
odlukom stru~nog ̀ irija, u jakoj
konkurenciji, osvojili su prizna-
nje za najbolji promotivni ma-
terijal. 

- Nagradu smo dobili prven-
stveno za kvalitetno odra|ene
~etiri tematske bro{ure, u koji-
ma je predstavljena kompletna
ponuda novovaro{kog kraja. Sa
svim njegovim prirodnim lepo-
tama i potencijalima u oblasti
turizma, sa akcentom na seoski
i sportski, sme{tajnim kapacite-
tima, kulturno-istorijskim lo-
kalitetima i znamenitostima
ovog dela Srbije, kao i autohto-
nim gastronomskim specijali-
tetima. Bro{ure su {tampane u
preko 1.000 primeraka na srp-
skom jeziku, a nazvali smo ih

„Zlatna idila zlatarskih sela“,
„Zlatarenje“, „Zlatni info“ i
„Zlatne niti zlatarske ba{tine“.
Njihovo publikovanje ko{talo je
oko 700.000 dinara, a projek-
tom je predvi|eno {tampanje
jo{ jedne serije sli~nog promo-
tivnog materijala na engleskom
jeziku - ka`e direktor TO „Zla-
tar“ Branko Pucarevi}. 

U poslovodstvu lokalne Tu-
risti~ke organizacije isti~u da
me|u Kragujev~anima vlada
prili~no interesovanje za bora-
vak na Zlataru. Primamljiva im
je naro~ito ideja da novogodi-
{nje i bo`i}ne praznike provedu
na ovda{njoj planinskoj lepoti-
ci, za veliki deo turista jo{ uvek
nedovoljno poznate i istra`ene.
„Najvi{e upita imali smo za
aran`mane za Novu godinu i
predstoje}u zimsku sezonu.
Prednost su nam povoljne cene
i zadovoljavaju}i kvalitet sme-
{taja, s tim {to smo u deficitu sa
objektima visoke kategorije i
de~jim odmarali{tima. Trenut-
no raspola`emo sa oko 1.500 le-
`ajeva, a nedostaje nam jo{ naj-
manje hiljadu le`ajeva“,  smatra
Pucarevi}. R. Popovi} 

Nova Varo{ - U hotelu „Pano-
rama“, kao i u ve}ini drugih tu-
risti~kih objekata na Zlataru, od
15. decembra o~ekuje se zna~aj-
niji priliv gostiju. Hotelijeri
spremno do~ekuju predstoje}u
zimsku turisti~ku sezonu, a pre-
ma dosada ugovorenim aran-
`manima, najve}a gu`va o~eku-
je se tokom novogodi{njih i bo-
`i}nih praznika. Za do~ek Nove
2019. na ovda{njoj planinskoj le-

potici jo{ od po-
~etka jeseni vla-
da veliko intere-
sovanje. 

- Uo~i i tokom no-
vogodi{njih praznika u
„Panorami“ o~ekujemo preko
300 gostiju. Svi raspolo`ivi kapa-
citeti bi}e maksimalno popunje-
ni, a najve}e interesovanje vlada
za ~etvorodnevne paket aran-
`mane sa do~ekom i reprizom,
koje smo rasprodali jo{ pre me-
sec i po dana. Usluga je na bazi
punog pansiona 14.950 dinara
po osobi - ka`e direktor TO „Zla-
tar“ i upravnik „Panorame“
Branko Pucarevi} i dodaje da je
ostalo jo{ pedesetak mesta  u re-

storanskom delu objekta za sam
do~ek. Do~ek, uz bogatu trpezu
na bazi {vedskog stola i probrani
muzi~ki program, ko{ta 2.900
dinara, dok je za reprizu „najlu-
|e“ no}i potrebno izdvojiti 2.600
dinara. U cenu su ura~unate i
prikladne nagrade na izboru za
najskladniji par i najveseliji sto, a
za ljubitelje pozori{ta }e u okviru
paket - aran`mana biti izvedena
i monodrama „Ulica crvenih ve-

njera“ u izvo|e-
nju Marije Ma-

sal. 
Prema dosada-

{njem ranom bukin-
gu, gosti ovog najve}eg

hotela na Zlataru bi}e tradicio-
nalni posetioci - uglavnom sa
prostora Crne Gore, Vojvodine,
centralne Srbije... U ovda{njoj
Turisti~koj organizaciji najavlju-
ju uspe{nu zimsku sezonu i u go-
tovo svim ostalim turisti~kim
objektima na Zlataru. Tokom
praznika „krevet vi{e“ tra`i se,
kako u ovda{njim hotelima, tako
i vilama, motelima, apartmani-
ma, seoskim doma}instvima i
objektima narodne radinosti. 

Najsadr`ajniju ponudu gosti-
ma nudi hotel „Zlatarski biseri“,
koji raspola`e sa sme{tajnim ka-
pacitetom od 60 kreveta. I u
ovom objektu najvi{e gostiju
o~ekuje se tokom Nove godine i
bo`i}nih praznika. Najprodava-
niji su aran`mani na bazi polu-
pansiona u trajanju od ~etiri da-
na koji ko{taju 22.500 dinara po
osobi. Pored sve~ane ve~ere i bo-
gatog muzi~ko zabavnog progra-

ma tokom ve~eri za sam do~ek
Nove i reprize, u cenu paketa
ura~unati su i mogu}nost kori-
{}enja saune i |akuzija, ski-pasa,
kao i naknade za boravi{nu tak-
su i osiguranje. U internom re-
storanu hotela jo{ uvek ima me-
sta za novogodi{nju no} koja za
goste koji nisu na pansionu izno-
si 50 evra. 

[to se ostalih turisti~ko-ugo-
stiteljskih objekata ti~e, cena pro-
voda u „najlu|oj no}i“ varira u
zavisnosti od kategorije objekta i
kre}e se od desetak evra u lokal-
nim kafi}ima do 30 evra po oso-
bi u vilama koje organizuju ova-
kvu vrstu zabave. 

R. Popovi}

Prijepolje - JKP“Lim“ ove go-
dine je fokus u svom radu stavio
na pobolj{anje kvaliteta vodo-
snabdevanja, posebno kad je re~
o gradskom vodovodu. Sve je za-

po~elo zavr{etkom druge faze
vodovoda u velikom prigrad-
skom naselju Luke, za {ta je iz
evropskih fondova obezbe|eno
oko 21 milion dinara. Potom je

po~ela realizacija veoma va`ne
sanacije i osposobljavanja glav-
nog rezervoara ~iji je kapacitet
2000  metara kubnih koji je, iako
veoma va`an objekat u sistemu

vodosnabdevanja, godinama bio
van funkcije. Ova investicija
vredna je osam miliona dinara.

Uporedo, po~eli su i radovi
na zameni opreme u Fabrici vo-
de na Selja{nici. Ovo je prva pot-
puna rekonstrukcija postrojenja
posle izgradnje, odnosno posle
skoro 40 godina. 

- Menja se kompletna cevna
galerija, ugra|uje se potpuna no-
va oprema i ceo sistem se osa-
vremenjava. Po~eli smo sa rado-
vima ne{to kasnije nego {to smo
planirali jer smo imali projekat
koji je predvi|ao da se ponovo
ugradi ista oprema, ali smo nai-
{li na ozbiljan problem jer se ta-
ko ne{to vi{e nigde ne proizvodi.
Tako smo morali, u saglasnosti
sa Kancelarijom za javna ulaga-

nja Vlade Srbije i izvo|a~em,
preduze}em „Jedinstvo“ iz U`i-
ca,  da izmenimo taj deo, kako bi
nabavili savremenu opremu ko-
ja se proizvodi u inostranstvu.
Naravno, svi pripremni radovi
su obavljeni na vreme, ali je za-
mena opreme po~ela 5. novem-
bra. Do sada je zavr{eno oko 70
odsto predvi|enih radova i ~im
se ugradi, taj deo nove opreme je
u funkciji tako da nije bilo nika-
kvih poreme}aja u vodosnabde-
vanju, ka`e Enis Memi{ahovi},
direktor JKP „Lim“ . Tek kada je
po~ela zamena opreme na po-
strojenju u Selja{nici videle su se
razmere dotrajalosti.

- Mi smo na licu mesta tek
videli u kakvom su stanju bili
pojedini va`ni delovi i stru~nja-

ci ka`u da je stara oprema mo-
gla biti kori{tena najvi{e jo{ go-
dinu dana i da bi ve} slede}e go-
dine imali vrlo ozbiljne proble-
me i havarije. Imali smo, dakle,
puno sre}e da na vreme realizu-
jemo ovaj projekat. Nadam se
da }e  ve} do polovine decem-
bra sve biti ura|eno kako je pla-
nirano kad je re~ o postrojenju
na Selja{nici i investiciji vrednoj
14 miliona dinara, isti~e Enis
Memi{ahovi}. 

Ovo je, po re~ima direktora
JKP „Lim“, godina u kojoj se naj-
vi{e ulo`ilo u vodovodnu mre`u.
Naravno, brodarevski vodovod
je posebna tema i ono {to je va-
`no je da i on funkcioni{e bez
problema, a voda za pi}e je pot-
puno ispravna. I. H. D.

U hotelu „Panorama“ spremno do~ekuju zimsku sezonu 

Novogodi{nji 
aran`mani rasprodati 

Spremni za turiste:
„Panorama“ 

Jo{ jedno priznanje
za TO „Zlatar“ 

Najve}a 
gu`va o~ekuje 

se krajem 
decembra i 

u prvoj polovini
januara

Posle vi{e godina zna~ajna ulaganja u vodosnabdevanje

Nova oprema za fabriku vode 

Godina u kojoj je najvi{e ulo`eno u
vodovodnu mre`u: Enis Memi{ahovi}

Turisti~ka signalizacija
Obele`avanje i ure|enje pe{a~kih staza i unapre|enje turisti~ke signa-

lizacije u novovaro{kom kraju zna~ajan je posao koji je zahvaljuju}i finan-
sijskoj podr{ci resornog Ministarstva i op{tine po~ela da realizuje lokalna
Turisti~ka organizacija. Projekat je vredan oko tri miliona dinara, a rok za
zavr{etak prole}e naredne godine. U okviru njega planirano je i kompletno
ure|enje pojedinih lokalnih vidikovaca i izleti{ta i obele`avanje staza u
ukupnoj du`ini od oko 4.300 metara. 

Uspe{na promocija Turisti~ke organizacije 
„Zlatar“ na Sajmu turizma u Kragujevcu 

Nagrada za 
promotivni materijal 



Novi Pazar - Hiper i hipotrofija mi{i-
}a, tetivni i ligamentarni aparat, meni-
skus, samo su neki od mnogobrojnih
medicinskih termina s kojima se su-
sre}u svi oni koji pomno prate fudbal.
Kad se dogode povrede njihovih ljubi-
maca pasionirani konzumenti sporta
krenu dodatno da se interesuju za ove
i njima sli~ne pojmove. O povredama
i svemu ostalom {to spada u delokrug
rada i jo{ pone~emu razgovaramo sa
doktorom fudbalskog tima Novi Pa-
zar, Farukom Pa{ovi}em (37). Jedan
od najmla|ih klupskih zdravstvenih
radnika sa licencom FSS zvani~no  je
uz Novi Pazar od sezone 2014/15, na-
slediv{i Edina Preljevi}a, mada je i pre
toga u vi{e navrata vodio brigu o zdra-
vlju u to vreme superliga{kih fudbale-
ra. Pre 11 godina diplomirao je na Me-
dicinskom fakultetu u Beogradu, a za
dve i po godine bi}e specijalista inter-
ne medicine. Trenutno ̀ ivi i radi na re-
laciji Novi Pazar - Beograd. 

Se}anje na prvu utakmicu u kojoj
ste samostalno obavljali du`nost
doktora u Novom Pazaru sigurno je
nikada ne}e oti}i u zaborav?

- Bilo je to u sezoni 2012/13 u utak-
mici sa BSK Bor~om na na{em stadio-
nu. Pre me~a razmi{ljao sam o tome
da mo`e do}i do ozbiljnije povrede
igra~a, ne iz straha, ve} samo zato {to
je u fudbalu prisutna druga~ija vrsta
patologije. Na terenu se de{avaju fizi~-
ke traume, ali i najgore situacije. Za os-
am godina rada u Hitnoj pomo}i sam
se nagledao svega i sva~ega, pa nije bi-
lo mesta strepnji za hitne situacije. Ve-
rovali ili ne, na debiju  nije bilo potrebe
da uop{te ulazim u teren.

Izuzmemo li frakture {ta se danas
smatra te{kom povredom fudbale-
ra?

- Po{ast savremenog sporta su
prednji ukr{teni ligamenti.

Kako se i u obi~nom govoru ~esto
susre}emo sa tom povredom mo`e-
te li jednostavnim i svima prijem~i-
vim re~nikom pojasniti {ta je u pita-
nju, i kako ta povreda uglavnom na-
staje?

- Radi se o ligamentima koji stabili-
zuju koleno, odnosno vezuju kosti ko-
je ~ine zglob kolena. U 90 odsto situaci-
ja re~ je o nekontaktnoj povredi. Na-
staje usled nezgodnog doskoka ili kada
se na lo{em terenu ukopa stopalo. ^e-
sto je udru`ena sa povredom i drugih
struktura kolenog zgloba, kao {to su
kolateralni ligamenti ili meniskus. To
je vrsta povrede zbog koje fudbaleri i
ostali sportisti ~esto pre vremena zavr-
{e sezonu.

S kojom vrstom povreda se naj~e-
{}e susre}ete na terenu?

- Od lak{ih to su razne kontuzije
mi{i}a, ponekad pra}ene manjim ili
ve}im posekotinama. Izdvojio bih po-
trese mozga, lak{e i te`e, do kojih dola-
zi naj~e{}e usled sudara glavama ili
prilikom nezgodnih padova. To je

ozbiljna povreda koja ne mora istog
momenta da se prezentuje kao takva,
ali mo`e da ima komplikacije ukoliko
se ne prepozna i adekvatno ne zbrine,
na terenu ona povla~i momentalni iz-
lazak iz igre i transport u odgovaraju-
}u zdravstvenu ustanovu.

Dana{nji fudbal u svetskim raz-
merama poga|aju ~este smrti na tre-
ninzima i za vreme utakmica. [ta se
de{ava?

- Va`no je da se zna da smrt fudba-
lera poga|a i najrazvijenije zemlje i nji-
hove najpoznatije klubove. Te{ko je
predvidiva. Mi{ljenja sam da pretera-
na upotreba anaboli~kih sredstava ko-
ja se nalaze na listi zabranjenih sup-
stanci i pripadaju dopingu predstavlja-
ju veliki problem. Ovim ne ka`em da
ih fudbaleri koriste, ve} `elim da uka-
`em da smo svedoci prave pomama za
teretanama ~iji benefiti su nesporni
kad se ona upra`njava dozirano. Pro-
blem nije  izra`en samo kod sportista
profesionalaca, nego i u obi~noj popu-
laciji me|u rekreativcima. Preterana
upotrebe suplemenata, kao {to su ana-
bolici, amino kiseline, proteini, steroi-
di, problem su nesagledivih razmera.

Nikotin i alkohol, tako|e, ne idu
uz sport?

- Nespojivi su. Li~no nikad me|u
igra~ima mog kluba nisam primetio da
je neko imao problem s tim porocima.
Njihova zloupotreba je faktor rizika za
svakog mladog sportistu. Oni potpo-
ma`u uni{tavanje funkcije plu}a za
svaki fizi~ki napor. Tako|e, naru{ava
se fizi~ka kondicija i stvaraju se uslovi
za mogu}e kardiovaskularne bolesti,
odnosno bolesti krvnih sudova. Zbog
ekstremnih fizi~kih napora upotreba
alkohola i nikotina naro~ito je proble-
mati~na kod profesionalnih sportista.
Uobi~ajeno je da su uzrok smrti na-

sledne sr~ane mane koje ne moraju
nu`no da se ispolje u najranijem de-
tinjstvu. Jer, kod onih koji se bave
sportom profesionalno dolazi do pro-

mena u strukturi srca, pa u kombina-
ciji sa ekstremnim psihofizi~kim napo-
rima nastaje poja~ano lu~enje adrena-
lina koji je neophodan da bi se savla-
dao svaki fizi~ki napor, a poja~ano lu-
~enje adrenalina zna~i optere}enje za
srce. Stru~no re~eno naj~e{}i uzrok
smrti je hipertrofija sr~anog mi{i}a,

gde bih izdvojio tzv. aritmogenu dis-
plaziju desne komore, kao i poreme}a-
je u sporovodnom sistemu srca koji
mogu dovesti do fatalnih aritmija srca.
Do{ao sam do statisti~kog podatka,
unapred se ogra|ujem po pitanju nje-

gove ta~nosti, da u SAD na 200.000
sportista umire jedan, a u poslednjih
deset godina u Evropi umrlo je 35
sportista, {to svakako nije brojka za za-
nemarivanje. U svojoj dosada{njoj
praksi sa takvim slu~ajevima se nisam
susretao, nadam se da nikad i ne}u, jer
su to stra{ne smrti mladih ljudi.

Lekar u fudbalskom timu kao in-
dividua nije dovoljan, da li je to ta~-
no?

- Fizioterapeut i doktor su tandem.
Doktor je va`an, ali bez fizioterapeuta
klub prakti~no ne mo`e da postoji. Fi-
zioterapeut mo`e sam da iznese utak-
micu, doktor ne mo`e. Masa`u i sve
ostalo {to potpada pod pripremu za za-
grevanje obavlja fizioterapeut, a nepo-
trebno je govoriti koliko je va`no da
igra~ u utakmicu u|e fizi~ki potpuno
spreman. Tu ulogu u Novom Pazaru
na najbolji na~in obavlja kolega Jasmin
D`ogovi}.

Rad u Novom Pazaru doneo je ne-
ke nezaboravne pobede i isto takva
poznanstva?

- I dalje gajim veliku strast i ljubav
prema fudbalu. Verovatno mi je nedo-
stajalo malo vi{e talenata da bi se nji-

me aktivno bavio, a i {koli sam dao
prednost, jer biti profesionalni fudba-
ler i istovremeno uspe{an u nauci go-
tovo da je nemogu}e zbog obima oba-
veza profesionalnih fudbalera. Time
{to sam lekar u fudbalskom klubu na
neki na~in kompenzujem to {to se ni-
sam ostvario kao aktivan igra~. Kao da
sam igrao radovao sam se velikim po-
bedama nad Partizanom (3:2) i Crve-
nom zvezdom (2:1), koja je u tom me-
~u izgubila titulu. Imao sam privilegi-
ju da upoznam mnoge igra~e i trenere.
Pamti}u ve~ito Mi{u Kosanovi}a, s ko-
jim umalo nismo u{li u kvalifikacije za
Ligu Evrope. Nikad nije dozvoljavao
euforiju posle pobeda, niti psihi~ke pa-
dove nakon poraza. Fudbal spaja ljude,
preko njega sam upoznao neke vi{e i
manje va`ne li~nosti, ali pre svega dra-
ge ljude.

Ostajete li i po zavr{etku specijali-
zacije u fudbalu?

- Bojim se da od silnih obaveza za
fudbal ne}e ostati dovoljno vremena.
A i razvila se sportska medicina {to }e
FSS verovatno prepoznati, pa je logi~-
no da iz te grane ubudu}e dolaze dok-
tori u fudbalske timove.
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SPORT

Prvoslav Le{evi}

@ile hrabri
Faruk Pa{ovi}, ka`e da nikad ne}e za-

boraviti najte`i slu~aj i trenutak u dosa-
da{njoj karijeri lekara fudbalskog kluba.
Vezan je za leto 2016. godine i povredu
tada{njeg golmana Novog Pazara Mla-
dena @ivkovi}a posle duela sa Zvezdinim
napada~em Predragom Sikimi}em. „Kad
govorim o njemu uvek ka`em da je to je-
dan od najboljih ljudi koji je do{ao u na{
klub. Sjajna li~nost, fakultetski obrazova-
na, {to je danas u svetu fudbala samo
zbog obilja profesionalnih obaveza fud-
balera retkost. Po pani~noj reakciji sudije
i igra~a odmah mi je bilo jasno da se de-
sila ozbiljna povreda. Od klupe do mesta
doga|aja dijagonalno ima mo`da i vi{e
od sto metara, mislim da sam tada po-
stavio li~ni rekord u brzini. I danas pam-
tim taj stravi~an prizor, izraz njegovog
deformisanog lica, mlaz krvi. U tom tre-
nutku najva`nije je spre~iti stvari koje
mogu da ugroze `ivot. Bio je svestan, a i
pored jakih bolova  nije postojala `ivot-
na pretnja. Mnogo je hrabar, to je poka-
zao i prilikom svih pregleda u na{oj bol-
nici, koje sam dobrim li~nim kontaktima
uspeo da organizujem u vreme vikenda i
kasnije tokom operacija u Beogradu“,
prisetio se Pa{ovi} ove stra{ne povrede
koje je danima punila naslovne stranice
{tampanih medija.

Ko je Faruk
Zanimljiv je i detalj sa leto{nje utakmice Prve lige izme|u Slobode i Novog Pazara u U`icu. „Mesec dana pre utakmice Luka [arac je jo{ bio

igra~ Novog Pazara. Onda je do{ao u redove Slobode. Jo{ dok je bio na{ igra~ imao je problem sa i{~a{enim ramenim zglobom. Na jednoj utak-
mici za Novi Pazar na terenu sam uspeo da rame vratim u prirodno stanje, naravno da bi se potpuno oporavio potreban je izvestan period le~e-
nja. On je s tim problemom nastavio da igra, a to zna da bude bolna povreda, koja mu se vratila ba{ u toj utakmici. Nisam znao dok je lekarski
tim Slobode intervenisao o ~emu se radi, ali ubrzo je na{oj klupi pritr~ao jedan igra~ u`i~kog tima, s pitanjem - Ko je Faruk? Zove Luka da do|e{!
Istog trenutka sve mi je bilo jasno, opet je problem akutno re{en“, uz osmeh pri~a Pa{ovi}.

Kad vilica strada od lopte 
Nedugo po pobedi nad Partizanom u Pazaru ekipa je gostovala Radniku u Surdulici, na toj

utakmici nastradao je Stefan A{kovski, junak pobeda protiv crno - belih. „Sa rastojanja od
svega dva metra protivni~ki igra~ ga je napucao loptom u lice i do{lo je do preloma vilice. Ni-
kako nismo uspevali da zaustavimo krvarenja pa je hitno preba~en u Klini~ko - bolni~ki cen-
tar u Ni{u. Povreda je kasnije sanirana, ali on nikada vi{e nije mogao da se vrati u formu u
kakvoj je bio do tada“, re~e sa `alom, prise}aju}i se sjajnog fudbalera, Faruk Pa{ovi}.

Doktor Faruk Pa{ovi} brine vi{e od ~etiri godine u kontinuitetu o zdravlju fudbalera Novog Pazara

Hitne intervencije ne znaju za strah
Jedan od najmla|ih klupskih zdravstvenih
radnika sa licencom FSS : Faruk Pa{ovi}

Sa utakmice Novi Pazar-Sloboda:
Pa{ovi} i Luka [arac
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA NA DODATAK

SAND@AK DANAS
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

FATMA NA ORAN@ BOLU
Novi Pazar - Jo{ jedan fenomenalan i

iscrpljuju}i me~ odigrala je Fatma Idrizovi}
(14) na Oran` Bolu, nezvani~nom {ampio-
natu sveta za igra~ice do 16 godina. U due-
lu sa vr{njakinjom iz SAD Sofi Vilijams, mla-
da Novopazarka je novim preokretom sti-
gla me|u osam najboljih 2:1 (3:6, 7:5, 6:3).
Idrizovi}eva je prvi set izgubila lo{im zavr-
{etkom osmog gema u kojem je prokocka-
la prednost 40:15. Na potpuno isti na~in
protivnici se revan{irala u 12. gemu drugog
seta. Prelomni trenutak me~a dogodio se u
drugom gemu seta odluke u kojem na{a te-
niserka pravi brejk. Tu ipak nije bio kraj, te-
niserka iz Novog Pazara pri vo|stvu 5:1 do-
zvoljava rivalki da joj oduzme servis, ali bi-
lo je to sve {to je Vilijams uradila u ovom
me~u. Idrizovi}eva nije bila miljenica ̀ reba,
jer je u drugom kolu morala na megdan pr-
voj nositeljki Amerikanki Kejli Evans, koju je

eliminisala iako u prvom setu nije osvojila
niti jedan gem. Na startu takmi~enja ube-
dljivo je pobedila Kana|anku Petru Mi{~ak
(6:4, 6:1). Na{a mlada teniserka }e se u me-
~u koji vodi u polufinale sastati sa Kazah-
stankom Karlovom, godinu dana starijom
od Idrizovi}eve.

ODBOJKA[I U PROBLEMU 
Novi Pazar - Odbojka{i Novog Pazara

nalaze se u jako te{koj situaciji posle novog
poraza na svom terenu, u me~u 11. kola njih
je pobedio Mladi radnik iz Po`arevca 2:3
(25:20, 25:19, 16:25, 21;25, 13;15). Kod go-
stiju briljirao je Numori Keita (25 poena), u
doma}em tima efikasno{}u se izdvojio Kar-
los Alomija (22).

[AMPION BEZ BODOVA
Novi Pazar - Dvostruki evropski

{ampion, {aba~ka Metaloplastika osta-

la je bez bodova u Novom Pazaru. U 10.
kolu Superlige sjajnom igrom tokom ~i-
tave utakmice Novopazarci su apsolut-
no zaslu`eno slavila 27:24 (12:10). Bri-
ljirali su golmani oba sastava Janko Ge-
maljevi} (Novi Pazar) sa 16 i Todor Jan-
dri} (Metaloplastika) sa 17 odbrana.
Najefikasniji u doma}em timu Savo Sla-
vuljica i Armin Kaltak sa 7 golova, koli-
ko je postigao i prvi strelac gostiju Igor
Radojevi}.

POBEDA NA POENE
Novi Pazar - [erif Gurdijeljac pobedio

je na poene u deset rundi u me~a za rejting
odr`anom u Istanbulu (pero kategorija - 59
kg) Moldavca Dionisija Tiganasa, koji boksu-
je sa licencom italijanske profi federacije. Bi-
la je to 19 pobeda Gurdijeljca na profesio-
nalnom ringu. U uvodnim borbama nastu-
pio je i ro|eni [erifov brat, Ersan, u super

bantam kategoriji (do 56 kg) na poene je sa-
vladao Milana Deli}a, kao i Saida Bukvi}.
Svetska i evropska prvakinja u lou-kiku u
debi bokserskom me~u pobedila je na poe-
ne Kseniju Medi}.

KO[ARKA[I NASTAVLJAJU S POBEDAMA
Novi Pazar - Ko{arka{i Novog Pazara

gaze sve pred sobom, u 11. kolu KLS u Valje-
vu Metalac - Novi Pazar 71:81 (19:17, 18:18,
18:23, 16:23). Prvo ime me~a bio je Novopa-
zarac Sead Had`ifejzovi} (20 poena).

NOVI PORAZ
Beograd - Golovima Radovanovi}a u 7.

sa bele ta~ke i Filipovi}a u 26. minutu, fud-
baleri Novog Pazara pora`eni su u Beogradu
od Be`anije 2:0 u utakmici 21. kola Prve lige.
Novi Pazar je poslednji, 16. na tabeli sa samo
sedam bodova. U narednom kolu do~ekuje
Budu}nost iz Dobanovaca.U
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Tragi~na epopeja: Prijepoljska bitka 

Prijepolje - Komemoracijom na Spomen-ko-
sturnici „4. decembar“ u Prijepolju je obele`ena
godi{njica jedne od najdramati~nijih i najtragi~-
nijih bitaka u Drugom svetskom ratu. Prijepolj-
ska bitka ozna~ila je po~etak  [este neprijateljske
ofanzive, koja je, po upotrebljenim borbenim
snagama, bila najve}a antipartizanska akcija
1943. godine.

- Malo je datuma koji su kao 4. decembar utka-
ni u vojnu istoriju i memoriju ovda{njeg naroda.

U toj bici, neprijatelj je naneo najve}e gubitke Na-
rodnooslobodila~koj vojsci u jednom okr{aju, u vr-
lo malom i sku~enom prostoru. Ovde je, u samo
jednom danu, sa spiska ̀ ivih izbrisano oko 500 lju-
di, a ta~an broj onih koji su ostali na ve~noj stra`i u
dolinu Lima, nije utvr|en. Prijepoljska bitka, to je
prijepoljska epopeja, to su prijepoljski Termopili“,
rekao je, izme|u ostalog, predsednik op{tine Pri-
jepolje Dragoljub Zindovi} obra}aju}i se prisutni-
ma koji su do{li da bi odali du`nu po{tu i zahval-

nost palim borcima pre 75 godina. Na ovom svoje-
vrsnom ~asu istorije,  pijeteta prema ̀ rtvama i nji-
hovoj borbi za slobodu, govorili su i ~lan Republi~-
kog odbora SUBNOR i Udru`enja boraca Prijepo-
lja Milan Lu~i} i predsednik Okru`nog odbora
Subnora Zlatiborskog okruga Luki} Mili}. Cve}e i
vence na spomen obele`je polo`ile su brojne dela-
gacije op{tina i udru`enja boraca, potomaka palih
ratnika, ratnih vojnih invalida i veterana iz Srbije i
Crne Gore. I. H. D.

Obele`ena godi{njica Prijepoljske bitke 

Termopili na Limu 

Novogodi{nji sportski {kolski turnir 
Berane - Pod pokroviteljstvom be-

ranske Op{tine, u organizaciji Sekreta-
rijata za sport, kulturu, omladinu i uz
saradnju sa nevladinim organizacija-
ma, u Beranama se odr`ava tradicio-

nalni novogodi{nji sportski {kolski
turnir. Na turniru u~estvuju u~enici
osnovnih i srednjih {kola koji se tak-
mi~e u  ko{arci, malom fudbalu, {ahu
i strelja{tvu. Takmi~enje se odr`ava na

vi{e lokacija u gradu, u novoj sportskoj
hali, streljani strelja~kog kluba „Donje
luge“ i u prostorijama {ahovskog klu-
ba „Berane“ koji se nalazi na stadionu
malih sportova. Na ovaj na~in lokalna

uprava i resorni Sekretarijat vode bri-
gu o mladima, odnosno kroz razli~ite
sportske manifestacije i organizaciju
ovakvih i sli~nih de{avanja promovi{u
sport i zdrave stilove ̀ ivota. C. D.


